#### 服務目的:

- 以到戶服務支援服務使用者於社區中生活
- ▼ 提昇服務使用者的生活質素
- 為家屬/照顧者提供訓練及支援,以提昇他們 的照顧能力
- ▼ 減輕家屬/照顧者之照顧壓力

#### 服務對象:

- 1. 嚴重智障/肢體傷殘人士,現居於觀塘區及 黃大仙區,並正輪侯以下資助院舍:
  - ▼ 嚴重智障人士宿舍;
  - 嚴重肢體傷殘人士宿舍;或
  - 最重殘疾人士護理院。
- 2. 於服務區域內嚴重智障/肢體殘疾人士,及
- 3. 現正就讀特殊學校的學生, 及
- 4. 以上服務使用者之照顧者。

#### 開放時間:

#### 星期一至六

- ♥ 早上8時至下午6時 (逢星期日及公眾假期休息)
- 如於非開放時間需要服務, 可與中心社工商討適當之安排

# 嚴重殘疾人士家居照顧服務

# 辦公室:

九龍觀塘順利邨利富樓2樓113-115室 電話: 3996 8515 傳真: 3996 8514 電郵:rhc@cfsc.org.hk

印製數量:1000

The second s 印製日期:2014年2月

#### 服務收納:

#### 申請服務

- 申請者可經社工轉介;或
- 自行前往單位申請及完成服務需要評估。

#### 終止服務

- ♥ 服務使用者已經入住資助住宿服務;
- 服務使用者入住醫院已超過三個月,而院方 仍未有任何出院計劃;
- 服務使用者提出退出服務;或
- 服務使用者身故。

## 服務內容:

提供到戶式的支援配套服務,

內容包括:

- ♥ 個人照顧服務
- ♥ 接送服務
- 職業治療/物理治療/護理服務
- 康復訓練服務
- \* 經專業同工評估後,將會根據服務使用者之 實際需要制定具體服務方案。

#### 服務收費: 全套項目收費 \$988 每月 個別項目收費 ♥ 個人照顧及接送服務 每小時 \$33 職業治療/物理治療到訪服務 每次 \$51\* 護理服務到訪服務 每次 \$42\* 到訪服務每次為45分鐘 # 如服務使用者有經濟需要,可向社工查詢收 費減免事宜。



服

# **Home Care Service** for Persons with Severe Disabilities

#### **Service Objective**

- To support service users in community living by home care service;
- To enhance the quality of life of service users;
- To enhance caring ability of caers and relatives by providing training and support;
- To relief stress of carers and relatives.

## Service Target

- Persons with severe intellectual and / or physical disabilities who are on the waiting list for subvented residential care services of HSPH, HSMH or C&A/SD;
- Persons with severe intellectual and / or physical disabilities who are assessed to be eligible for the service in accordance with the Assessment Tool for Home Care Service for Persons with Severe Disabilities.
- Students attending special schools for children with severe intellectual and / or physical disabilities; and
- Carers of the above-mentioned service users.

# **Opening Hours**

Monday to Saturday:

- 8am to 6pm (Except Sunday and Public Holidays)
- Please contact our social workers for service out of regular service hours

# Everjoy

Home Care Service for Persons with Severe Disabilities

# Office:

Units 113-115, 2/F, Lee Foo House, Shun Lee Estate, Kwun Tong, Kowloon Tel : 3996 8515 Fax : 3996 8514 E-mail : rhc@cfsc.org.hk

Printed on: Feb, 2014

# Admit and Discharge

Application of Service:

- Referral from referring workers; or
- Direct application from service users and need to complete the standardized assessment tools to ascertain the care needs and eligibility for service.

#### Discharge of Service:

- Service users admitted to hostel (subvented);
- Service users admitted to hospital for more than 3 months and have no discharge plan;
- Service users request termination of service;
- Death of service users.

# Service Content:

We provide home care support package services, such as:

- Personal Care service;
- Escort Service;
- Occupational Therapy or Physiotherapy;
- Rehabilitation Training;
- Nursing Care service.
- \* We provide profession assessment for Each service users before our individual care plan.

# Service Charge

#### Package fee

Copies: 1000

Individual item service fee

- Personal care and escort service
- Occupational therapy and physiotherapy
- Nursing care service
- \* 45 minutes per session

We provide financial subsidy to special needs service users, please contact our social workers for details. \$988/month

\$33/hour \$51/session \* \$42/session \* Home Care Service for Persons with Severe Disabilities

基督教家庭服務中心

Christian Family Service Centre